
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-12-15, § 8 

 

 Tid Torsdagen den 15 december 2011 kl 16.00 – 16.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 15 december 2011 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Sebastian Carlsson (M)  

Christoffer Järkeborn (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Gabrielle Gjerswold (MP)  

Åke Askensten (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för Lars Svärd (M) 

Clara Lindblom (V)  för Ann-Margarethe Livh (V) 

 

Ersättare: 

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)   

Gustav Johansson (M)    

Theréz Randduist (M)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 T f Förvaltningschefen Gunnar Jensen, Marita Anheim, Ann-Charlotte Bergqvist, 

Petra Dalunde, Eva Olofsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 



  

 

 
 § 8 

Förslag till Kulturvision 2030. Svar på remiss 
Dnr E2011-000-01505 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss av kulturnämndens -

 förslag till Kulturvision 2030, med exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 24 november 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin 

 (C), vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl.(S) och Gabrielle Gjerswold 

 m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

2) Clara Lindblom (V) föreslår att ärendet återremitteras enligt följande: 

1 Att återremittera förslaget till kulturvision i enlighet med följande: 

 Kulturvisionen bör skrivas som ett inkluderande, politiskt majoritetsneutralt och 

 utmanande dokument. Det bör ej knytas till den borgerliga majoritetens politiska 

 visionsdokument. Alliansstämpeln ska raderas. 

 Visionen presenteras nu efter återremissen utan den strategiska delen och har 

 blivit ett för staden till intet förpliktigande dokument. Även i denna form bör det 

 dock kompletteras på ett antal punkter: 

 Barnkonventionen ska implementeras tydligt i texten. Formuleringarna att alla 

 barn ska ”erbjudas” att ta del av och själva utöva kultur, och senare i texten ”har 

 möjlighet till” eget skapande, etc. är till intet förpliktigande och alldeles för 

 vaga. Istället bör direkta referenser till Barnkonventionens artikel 31 användas. 

 Dessutom bör kulturens plats i skolan framhållas i mycket högre grad. 

 Dokumentet saknar helt genus-/jämställdhetsperspektiv. Eftersom jämställdhet 

 ingår i kulturförvaltningen mål för t ex bidragsgivningen så bör visionen 

 innehålla förslag på hur denna ska förverkligas. 

 Medborgarperspektivet saknas till stor del. Människor buntas ihop och 

 kategoriseras som ”Stockholm byggs av människor som är välutbildade” eller att 

 somliga har ”alternativa livsstilar” (alternativ till vad?). 

 Dokumentet idylliserar stadslivet och förbigår den stora utmaningen det innebär 

 att vi lever i en alltmer segregerad stad. Visionen måste innebära att människor i 

 alla delar av staden ska kunna ta del av kulturen både i form av eget skapande 



  

 och upplevelser av kulturlivet. För detta krävs medvetna satsningar och en 

 genomarbetad strategi. 

 Integrationen är en av Stockholms största utmaningar för den närmaste 

 framtiden. Kulturen måste vara närvarande i arbetet med att minska 

 segregationen. Det handlar om såväl geografisk segregation som det 

 mångkulturella samhället, HBT-frågor, jämställdhet och tillgänglighet. Dessa 

 frågor förbigås helt i dokumentet och ska arbetas in och tydliggöras. Även 

 kulturnämndens handikappråd påtalar att funktionshinder inte nämns i visionen 

 trots att ordföranden skickat in synpunkter. Handikapprådet hade önskat att de 

 fått yttra sig över förslaget till kulturvision. 

 Kulturmiljön tycks ha tonats ner i återremissen jämfört mot tidigare förslag. Att 

 bevaka och kommunicera Stockholms kulturmiljö är avgörande för att staden 

 ska växa på ett hållbart sätt och fortsätta att vara den attraktiva storstad som vi 

 att Stockholm ska vara. 

 Vi saknar en vision för dem som ska skapa denna ”kultur i världsklass” 

 nämligen de utövande konstnärerna. I visioner ingår i att stimulera nyskapande 

 och entreprenörskap, men hur ska staden kunna erbjuda möjligheter för 

 kulturutövarna inom alla genrer att leva och verka? Hur ska långsiktigheten 

 kunna garanteras och hur ska konstnärerna kunna erbjudas någon form av 

 trygghet i skapandet? 

 Vi vänder oss mot att det nuvarande, föreningslivet beskrivs i förklenande 

 ordalag som “gamla tiders” och måste hitta nya vägar. Det måste finnas många 

 olika former för det demokratiska samtalet och vi anser inte att ny teknik 

 tillfredsställer de behoven.” 

Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslaget att återremittera ärendet mot att 

avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner att nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin (C), vice 

ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl.(S) och Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP).  

 
Reservation 

Clara Lindblom (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Gabrielle Gjerswold m.fl. (MP) och Clara Lindblom (V) 

enligt följande: 

 

 Kulturvisionen bör skrivas som ett inkluderande, politiskt majoritetsneutralt och 

 utmanande dokument.  Visionen presenteras nu utan strategier och har blivit ett 

 för staden till intet förpliktigande dokument. Eftersom det är en vision utgår vi 

 från att den kompletteras med en plan för hur visionen ska kunna förverkligas.  

 

 Dokumentet saknar helt genus-/jämställdhetsperspektiv. Eftersom jämställdhet 

 ingår i kulturförvaltningen mål för t ex bidragsgivningen så bör visionen 



  

 innehålla förslag på hur denna ska förverkligas. 

 

 Medborgarperspektivet saknas till stor del. Människor buntas ihop och 

 kategoriseras som ”Stockholm byggs av människor som är välutbildade” eller att 

 somliga har ”alternativa livsstilar”. 

 

 Dokumentet idylliserar stadslivet och förbigår den stora utmaningen det innebär 

 att vi lever i en alltmer segregerad stad. Visionen måste innebära att människor i 

 alla delar av staden ska kunna ta del av kulturen både i form av eget skapande 

 och upplevelser av kulturlivet. För detta krävs medvetna satsningar och en 

 genomarbetad strategi. 

 

 Integrationen är en av Stockholms största utmaningar för den närmaste 

 framtiden. Kulturen måste vara närvarande i arbetet med att minska 

 segregationen. Det handlar om såväl geografisk segregation som det 

 mångkulturella samhället, HBT-frågor, jämställdhet och tillgänglighet. Dessa 

 frågor förbigås helt i dokumentet och vi anses att dessa bör arbetas in och 

 tydliggöras. 

 

 Att bevaka och kommunicera Stockholms kulturmiljö är avgörande för att staden 

 ska växa på ett hållbart sätt och fortsätta att vara den attraktiva storstad som vi 

 att Stockholm ska vara. 

 

 Vi saknar en vision för dem som ska skapa denna ”kultur i världsklass” 

 nämligen de utövande konstnärerna. I visioner ingår i att stimulera nyskapande 

 och entreprenörskap, men hur ska staden kunna erbjuda möjligheter för 

 kulturutövarna inom alla genrer att leva och verka? Hur ska långsiktigheten 

 kunna garanteras och hur ska konstnärerna kunna erbjudas någon form av 

 trygghet i skapandet? 

 

 Vi vänder oss mot att det nuvarande, föreningslivet beskrivs i förklenande 

 ordalag som “gamla tiders” och måste hitta nya vägar. Det måste finnas många 

 olika former för det demokratiska samtalet och vi anser inte att ny teknik 

 tillfredsställer de behoven. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


